
Protokół Nr IV/18 

z sesji Rady Miejskiej w Świętochłowicach  

odbytej w dniu 14 grudnia 2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Świętochłowicach. 

 

Pkt 1. 

Otwarcie sesji   i stwierdzenie jej prawomocności. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Dawid Kostempski o godz.900 dokonał otwarcia 

IV sesji Rady Miejskiej  w Świętochłowicach, zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy 

o samorządzie gminnym i stwierdził, zgodnie z listą obecności, że w posiedzeniu uczestniczy  

18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 radnych, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Dawid Kostempski przywitał Prezydenta Miasta, 

Zastępców Prezydenta Miasta, radnych, zaproszonych gości  oraz  mieszkańców miasta.  

 

Lista obecności radnych stanowi  załącznik  nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pracowników stanowi  załącznik  nr 2 do protokołu. 

 

 

Pkt 2. 

Przyjęcie protokołów z obrad LVI sesji Rady Miejskiej w Świętochłowicach z dnia 

18 października 2018 r., I sesji Rady Miejskiej z dnia 22 listopada 2018 r. 

oraz III sesji Rady Miejskiej z dnia 27 listopada 2018 r. 

 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu z obrad LVI sesji Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 18 października 2018 r. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:05:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 18 

LICZBA OBECNYCH 18 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 



2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   NIEOBECNY 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Dawid Kostempski stwierdził przyjęcie protokołu. 

 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu z obrad I sesji Rady Miejskiej 

z dnia 22 listopada 2018 r. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:06:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 18 

LICZBA OBECNYCH 18 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   NIEOBECNY 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 



19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Prowadzący obrady p. Dawid Kostempski stwierdził przyjęcie protokołu. 

 

Przystąpiono do głosowania nad  przyjęciem protokołu z obrad III sesji Rady Miejskiej 

z dnia 27 listopada 2018 r. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:06:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 18 

LICZBA OBECNYCH 18 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   NIEOBECNY 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Dawid Kostempski stwierdził przyjęcie protokołu. 

 

Pkt 3. 

Przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Dawid Kostempski przedstawił porządek obrad 

IV sesji Rady Miejskiej, liczący 11 punktów  (załącznik  nr 3 do protokołu). 

 



Prowadzący obrady zwrócił się z zapytaniem o ewentualne wnioski lub uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

 

I Zastępca Prezydenta Miasta p. Sonia Kwaśny zawnioskowała o rozszerzenie porządku 

obrad sesji  o 6 uchwał: 

1. w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/374/17 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 19 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu  Miasta  Świętochłowice  na  2018  rok - (proponując umieszczenie 

w punkcie 5 porządku obrad) 

 

2. w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/375/17 Rady Miejskiej w Świętochłowicach 

z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Świętochłowice na lata 2018 – 2035 - (proponując umieszczenie w punkcie 6 

porządku obrad) 

 

3. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019  -  

(proponując umieszczenie w punkcie 7 porządku obrad) 

4. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Miasta 

Chorzów na dofinasowanie działalności Izby Wytrzeźwień - (proponując 

umieszczenie w punkcie 8 porządku obrad) 

 

5. w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/111/15 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 21 września 2015r. w sprawie określenia wysokości 

i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 

żłobki na terenie Miasta - (proponując umieszczenie w punkcie 9 porządku obrad) 

 

6. w sprawie zmiany uchwały nr XVI/168/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i ustalania odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych świadczonych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania (proponując umieszczenie 

w punkcie 10 porządku obrad) 

 



Radny Zbigniew Nowak  zawnioskował o rozszerzenie porządku obrad sesji  o  uchwałę 

w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świętochłowicach, proponując jej 

umieszczenie w punkcie 4 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Dawid Kostempski zarządził głosowanie nad 

rozszerzeniem porządku obrad. 

 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w sprawie  

zmiany Uchwały nr XLV/374/17 Rady Miejskiej  w Świętochłowicach z dnia 19 grudnia 

2017 roku w sprawie uchwalenia budżetu  Miasta  Świętochłowice  na  2018  rok  

i umieszczeniem jej w punkcie 5 porządku obrad 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:11:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 14 

LICZBA OBECNYCH 18 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 4 

  
KWORUM ZOSTAŁO 
OSIĄGNIĘTE     

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

14 Owoc-Kania Urszula   NIEOBECNY 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w sprawie  



zmiany uchwały Nr XLV/375/17 Rady Miejskiej w Świętochłowicach 

z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Świętochłowice na lata 2018 – 2035  i  umieszczeniem jej  w punkcie 6 porządku obrad. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:13:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 18 

LICZBA OBECNYCH 18 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   NIEOBECNY 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w sprawie  

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019  i umieszczeniem jej w punkcie 7 porządku 

obrad. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:15:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 15 

LICZBA OBECNYCH 18 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 3 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

2 Beger Agnieszka   ZA 



3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

14 Owoc-Kania Urszula   NIEOBECNY 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w sprawie  

udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Miasta Chorzów na 

dofinasowanie działalności Izby Wytrzeźwień i umieszczeniem jej  w punkcie 8 porządku 

obrad. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:15:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 18 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 



18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w sprawie  

zmiany uchwały Nr XIII/111/15 Rady Miejskiej  w Świętochłowicach z dnia 21 września 

2015 r. w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Miasta i umieszczenie jej 

w punkcie 9 porządku obrad. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:21:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 19 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w sprawie  

zmiany uchwały nr XVI/168/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i ustalania odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

świadczonych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 



częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania 

i umieszczeniem jej  w punkcie 10 porządku obrad. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:23:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 19 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem radnego Zbigniewa Nowaka w sprawie 

rozszerzenia porządku obrad o uchwałę w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Świętochłowicach i umieszczeniem jej  w punkcie 4 porządku obrad sesji. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:25:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 11 

LICZBA OBECNYCH 19 GŁOSY PRZECIW 7 

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   PRZECIW 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 



7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   PRZECIW 

9 Król Gerda   WSTRZYMAŁ SIĘ 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   PRZECIW 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   PRZECIW 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   PRZECIW 

17 Respondek Łukasz   PRZECIW 

18 Wichura Dorota   PRZECIW 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Prowadzący obrady p. Dawid Kostempski złożył (na ręce Wiceprzewodniczącej p. Gerdy 

Król) pisemną rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Świętochłowicach (załącznik nr 4 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Dawid Kostempski przekazał prowadzenie sesji  

Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej.  

 

Radny Zbigniew Nowak zwrócił się z prośbą do Pani Mecenas o opinię prawną w związku 

z zaistniałą sytuacją, w której projekt uchwały  w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady 

Miejskiej został już włączony do porządku obrad. Radny zapytał - jakie skutki formalno -  

prawne pociąga za sobą złożona rezygnacja, a jakie odwołanie z funkcji Przewodniczącego 

Rady Miejskiej. 

 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  p. Gerda  Król  zarządziła 20 – minutową  przerwę. 

 

Nastąpiła przerwa w obradach. 

 

Wznowiono obrady.  

 

Prowadząca obrady  p. Gerda Król zwróciła się z prośbą do Pani mecenas 

o przedstawienie opinii prawnej. 

 

Mecenas Małgorzata Bołdys – Labocha wyjaśniła, że porządek obrad został zmieniony. 

W międzyczasie pojawiła się rezygnacja, która wymaga podjęcia uchwały. Przedmiotowa 

uchwała może być podjęta w terminie 1 miesiąca od dnia złożenia rezygnacji, jednak 

rezygnacja jest dalej idąca, niż odwołanie, ponieważ została wcześniej złożona. Należy 



przegłosować uchwałę w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej, a wcześniej 

uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Świętochłowicach. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król zarządziła głosowanie nad  

20 – minutową przerwą w obradach. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
09:32:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 14 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 1 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 3 

    GŁOSY NIEODDANE 2 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   PRZECIW 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

14 Owoc-Kania Urszula   WSTRZYMAŁ SIĘ 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   WSTRZYMAŁ SIĘ 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   WSTRZYMAŁ SIĘ 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

 Nastąpiła przerwa w obradach.  

 

 Wznowiono obrady. 

 

Prowadząca obrady  p. Gerda Król zarządziła głosowanie nad usunięciem 

z porządku obrad uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Świętochłowicach.   

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
10:14:00 



LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 20 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła, że Rada Miejska wyraziła 

zgodę na usunięcie z porządku obrad przedmiotowej uchwały. 

 

Prowadząca obrady  p. Gerda Król zarządziła głosowanie nad rozszerzeniem porządku 

obrad o uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Świętochłowicach (i umieszczeniem jej w punkcie 5 porządku obrad)  w miejsce uchwały 

o odwołaniu Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
10:15:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 20 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 



5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła, że Rada Miejska wyraziła 

zgodę na rozszerzenie porządku obrad o  przedmiotową uchwałę oraz umieszczenie jej 

w punkcie 5 porządku obrad. 

 

 

Prowadząca obrady  p. Gerda Król stwierdziła, że zmieniony porządek obrad liczy 

18 punktów (załącznik nr 5 do protokołu.) 

 

Radni nie widzieli potrzeby odczytania rozszerzonego porządku obrad. 

 

Prowadząca obrady  p. Gerda Król zarządziła głosowanie nad rozszerzonym porządkiem 

obrad. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
10:17:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 20 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 



10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  uznała ten punkt porządku obrad za 

zamknięty i równocześnie punkty 1, 2  i  3 za zrealizowane. 

 

 

Pkt 4. 

Sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 

22 listopada  2018 r. do dnia 6 grudnia 2018 r. 

 

Prezydent Miasta p. Daniel Beger przedstawił prezentację multimedialną.  

 

 Nagranie video  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  zapytała, czy ktoś chciałby zabrać 

głos w tej sprawie. 

 

Radny Dawid Kostempski wyjaśnił 3 kwestie poruszone w przedstawionym sprawozdaniu 

Prezydenta Miasta.  

1. Odnosząc się do sprawy trzech zakupionych biletów do Rio de Janeiro radny 

wyjaśnił, iż zostały one zakupione ze środków prywatnych radnego (ówczesnego 

Prezydenta Miasta) oraz Sekretarza Miasta. Radny zobowiązał się do przedstawienia 

dowodów na najbliższej sesji Rady Miejskiej. 

2. Odnosząc się do poruszonej kwestii firmy Mostostal radny poinformował, że pierwszy 

złożony w 2017 roku wniosek został negatywnie zaopiniowany przez Ministerstwo 

Sportu. 14 listopada został złożony kolejny wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki  

i jest on aktualnie w trakcie oceny. Radny zwrócił się Prezydenta Miasta o zabieganie 

https://youtu.be/LXIwqMb73AA


i lobbowanie, aby wniosek został pozytywnie rozpatrzony. W marcu wskazano na 

występujące błędy i pewne niedociągnięcia, które zostały poprawione. 

3. Jeżeli chodzi o fan page miasta w portalu społecznościowym – Radny stwierdził, 

że „nie jest adresatem tego apelu”. Fan page był stworzony i prowadzony przez 

Naczelnika Wydziału Kultury, Sportu i Promocji Miasta, który dysponował hasłami.  

Radny nie był zaangażowany w sprawy techniczne fan page i nie znał haseł. „Jest to 

sprawa stricte z poziomu operacyjnego pracowników Urzędu Miejskiego.” 

Radny odniósł się także do listopadowych wyborów samorządowych podkreślając, 

że wynik wyborczy obu kandydatów na Prezydenta Miasta różnił się tylko niewielką ilością 

głosów. 

Ponadto odnosząc się do zarzutów pod adresem karty płatniczej, będącej kartą Urzędu 

Miejskiego, radny stwierdził, iż z dniem 22 listopada 2018 r.  karta stała się  nieaktywna. 

Bank ją całkowicie zablokował. Karta została  zniszczona (zgodnie z prawem  - komisyjnie 

oraz protokolarnie), co może potwierdzić Skarbnik  Miasta.  

 

Prezydent Miasta p. Daniel Beger odniósł się do wypowiedzi radnego Dawida 

Kostempskiego: 

1. w sprawie zakupionych biletów do RIO – Prezydent Miasta  stwierdził, że Regionalna 

Izba Obrachunkowa skierowała w tej sprawie 43 zapytania. Pan Prezydent zapewnił, 

że sprawa zostanie wyjaśniona. 

2. w sprawie firmy Mostostal – Pan Prezydent poinformował, że ówczesny Prezydent 

Miasta p. Dawid Kostempski złożył wniosek w ostatnim dniu swojej prezydentury. 

Pismo z Ministerstwa Sportu i Turystyki nie zawierało żadnych uwag. Była w nim tylko 

informacja o tym, że wniosek  nie zostanie rozpatrzony. 

3. w sprawie fan page – Prezydent Miasta nawiązał do faktu udostępnienia (na stronie  

oficjalnego portalu miejskiego)  filmiku ze  spotkania mającego miejsce  pod siedzibą  

Centrum Kultury Śląskiej zapewniając, że pracownicy Urzędu Miejskiego nie byli 

zaangażowani w jego tworzenie.  

4. w sprawie uzyskanych głosów w wyborach samorządowych -  Prezydent Miasta 

stwierdził: „jeżeli chodzi o głosy w wyborach ja myślę, że Pan powinien zamilknąć 

jeśli chodzi o kwestie przeprowadzania wyborów i prowadzenia  czy uczestnictwa 

zwłaszcza w dniu wyborów….”   

 

Radny Rafał Świerk nawiązując do  modernizacji stadionu na Skałce oraz  przeznaczenia 

dodatkowych 9 mln na ten  remont, zwrócił się z prośbą do Prezydenta Miasta 

o analizę finansowo – prawną „czy można było w ogóle przeprowadzać postępowanie 

przetargowe w tak (delikatnie powiem) niepewnej sytuacji finansowania tego 



przedsięwzięcia. No bo procentowo, czy to jest 39 czy 30 milionów, to ta kwota jest ogromna. 

Ja nie miałbym odwagi, żeby taką inwestycję przeprowadzać wiedząc jaka jest kondycja 

budżetu na ówczesny czas, na dzisiejszy czas…, że w razie niedomogi  finansowej 

Ministerstwa nie jesteśmy  jako  gmina  w  stanie przeprowadzić tej  inwestycji. Bo  z  czego  

my weźmiemy?”  

Radny zaapelował „mierzmy siły na zamiary.” 

 

Radny Łukasz Respondek zwrócił się z zapytaniem do Prezydenta Miasta dotyczącym 

„domków fińskich” – „czy procedura wpisywania tych obiektów do rejestru zabytków będzie 

kontynuowana? Radny zasugerował, aby Prezydent Miasta wykazał większą  

wstrzemięźliwość w komentowaniu sytuacji zdrowotnej pracowników. „Tu łatwo można kogoś 

skrzywdzić.” 

 

Prezydent Miasta p. Daniel Beger odpowiedział, że procedura jeszcze nie została 

zakończona. Wojewódzki Konserwator Zabytków jeszcze nie wydał decyzji. Składając 

wniosek w dniu 1 grudnia 2018 r.  chodziło  o wstrzymanie decyzji wyburzeniowej, jaka była 

w planach poprzednich władz. Prezydent Miasta zapewnił, że nawet w przypadku 

negatywnej opinii Konserwatora Zabytków domki i tak zostaną. „To jest nasze dobro, nasza 

tradycja, kultura, historia, której nie możemy zniszczyć…”   

 

Radna Jadwiga Garbaciok stwierdziła, iż z uwagi na „stwierdzenie nieprawidłowości 

w  funkcjonowaniu  budżetu  naszego  miasta  przez  niezależny  organ  kontroli  (RIO)   oraz  

szereg różnych oskarżeń, które  wskazują na  nieczyste  postępowanie  poprzedniej  władzy” 

postanowiła zostać  niezależnym radnym. „Nie chcę należeć do żadnej grupy, która by 

miała poszlakować moje dobre imię.”  

 

 

 

Pkt 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Świętochłowicach. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Grudniok przedstawił projekt uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem  uchwały. 



TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
10:57:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (19 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym się”) podjęła 

uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Świętochłowicach. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/15/18 i stanowi ona załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt . 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/374/17 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 19 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Świętochłowice na 2018 rok. 

 

Skarbnik Miasta p.  Monika Tetla przedstawiła projekt uchwały. 

 



Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś 

chciałby  zabrać głos w tym punkcie. 

 

Radna Dorota Wichura zapytała „czy zostały  zabezpieczone środki na fundusz socjalny dla 

oświaty, żeby nauczyciele, pracownicy placówek oświatowych mogli otrzymać świadczenia 

świąteczne przed świętami?”  

 

Skarbnik Miasta p.  Monika Tetla odpowiedziała, że w proponowanym projekcie uchwały 

zabezpieczono środki finansowe w pierwszej kolejności na wynagrodzenia, pochodne 

wynagrodzeń, zasiłki i dodatki mieszkaniowe w ramach posiadanych środków. W uchwale 

nie ma zapewnionych w pełnej wysokości pozostałych wydatków m. in. niektórych wydatków 

związanych z funduszem socjalnym.  Nie są one zabezpieczone w stu procentach.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król zapytała czy są zapewnione środki na 

wynagrodzenia dla Salezjańskiego Zespołu Szkół w Świętochłowicach ? 

 

Skarbnik Miasta p. Monika Tetla odpowiedziała, że w planie projektu uchwały są 

zabezpieczone środki finansowe na wynagrodzenia za miesiąc listopad oraz grudzień dla tej 

szkoły.  

 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały.  

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:05:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 



14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (19 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym się”) podjęła 

uchwałę w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/374/17 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 19 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Świętochłowice na 2018 rok. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król stwierdziła podjęcie uchwały.  

 

Uchwale nadano numer IV/16/18 i stanowi ona załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XLV/375/17 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Świętochłowice na lata 2018 – 2035. 

 

Skarbnik Miasta  p. Monika Tetla  przedstawiła projekt uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  zarządziła głosowanie nad podjęciem 

uchwały. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:07:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 



6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (19 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym się”) podjęła 

uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/375/17 Rady Miejskiej w Świętochłowicach 

z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Świętochłowice na lata 2018 – 2035. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/17/18 i stanowi ona załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

Pkt 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2019 

 

I Zastępca Prezydenta Miasta p. Sonia Kwaśny przedstawiła projekt uchwały. 

 

Miejska Rada Działalności Pożytku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś 

chciałby  zabrać głos w tym punkcie. 

 



Radna Jadwiga Garbaciok zwróciła się z zapytaniem, czy w związku ze zwiększeniem kwot 

na „kapslowym” istnieje możliwość przeniesienia pieniędzy na program „Psychoterapii, 

profilaktyki i rehabilitacji osób uzależnionych od alkoholu i innych substancji 

psychoaktywnych oraz zagrożonych uzależnieniami i ich rodzin” oraz ”Program 

oddziaływania terapeutycznego indywidualny dla młodzieży”. 

 

Pierwszy Zastępca Prezydenta Miasta Sonia Kwaśny wyjaśniła, iż kwestia ta zostanie 

rozpatrzona w trakcie roku budżetowego. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały.  

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:11:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 1 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (21 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2019 

 



Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/18/18 i stanowi ona załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej 

dla Miasta Chorzów na dofinasowanie działalności Izby Wytrzeźwień. 

 

I Zastępca Prezydenta Miasta p. Sonia Kwaśny przedstawiła projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król zapytała o ewentualne uwagi do 

projektu uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:12:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 20 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 



 

Rada Miejska (20 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej 

dla Miasta Chorzów na dofinasowanie działalności Izby Wytrzeźwień. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/19/18 i stanowi ona załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pkt 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XIII/111/15 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 21 września 2015r. w sprawie określenia wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na 

terenie Miasta. 

 

I Zastępca Prezydenta Miasta p. Sonia Kwaśny przedstawiła projekt uchwały. 

 

Miejska Rada Działalności Pożytku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król zapytała o ewentualne uwagi do 

projektu uchwały. 

 

Radna Bożena Wojciechowska – Zbylut zauważyła, iż obecne władze stawiają na rozwój 

i zwiększenie miejsc dla dzieci w żłobkach. Nadmieniła, iż Komisja Edukacji oraz Pani 

Wiceprzewodnicząca Gerda Król sugerowały, iż jest to właściwy kierunek zmian, oczekiwany 

przez mieszkańców. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:18:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 16 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 3 

    GŁOSY NIEODDANE 1 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 



1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   WSTRZYMAŁ SIĘ 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (16 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 3 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/111/15 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 21 września 2015r. w sprawie określenia wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na 

terenie Miasta. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/20/18 i stanowi ona załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

 

Pkt 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/168/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i ustalania odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych świadczonych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

 



I Zastępca Prezydenta Miasta p. Sonia Kwaśny przedstawiła projekt uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 

  

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:20:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 1 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (19 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XVI/168/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i ustalania odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych świadczonych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła podjęcie uchwały. 

 



Uchwale nadano numer IV/21/18 i stanowi ona załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pkt 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/199/16 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 11 kwietnia 2016 r. w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Świętochłowice. 

 

Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami p. Beata Grzelec – Spetruk 

przedstawiła projekt uchwały. 

 

Miejska Rada Działalności Pożytku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:24:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 1 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 



20 Łataś Rafał   

NIE ODDAŁ 
GŁOSU 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (19 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XX/199/16 Rady Miejskiej  

w Świętochłowicach z dnia 11 kwietnia 2016 r. w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Świętochłowice. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/22/18 i stanowi ona załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pkt 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia  

od usunięcia pojazdu na rok 2019. 

 

Kierownik Referatu Zarządu Dróg p. Katarzyna Gawlik – Król przedstawiła projekt 

uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:25:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 20 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 



9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (20 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia  

od usunięcia pojazdu na rok 2019. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/23/18 i stanowi ona załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pkt 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie  wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 

miasta Świętochłowice w 2019 r. 

 

Skarbnik Miasta przedstawiła projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodnicząca Gerda Król zapytała o maksymalną stawkę podatku, jeżeli chodzi  

o lokale mieszkalne i o lokale mieszkalne w których jest prowadzona działalność 

gospodarcza. 

Skarbnik Miasta Monika Tetla szczegółowo przedstawiła wysokości stawek obowiązujące 

w przepisach prawnych.  

 

 

 Wobec braku dalszych zgłoszeń przystąpiono do podjęcia uchwały. 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:30:00 

LICZBA 21 GŁOSY ZA 20 



UPRAWNIONYCH 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (20 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 

miasta Świętochłowice w 2019 r. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/24/18 i stanowi ona załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pkt 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie  podatku od środków transportowych w 2019 r. 

 

Skarbnik Miasta przedstawiła projekt uchwały.  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 



TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 
2018-12-14 
11:32:00 

LICZBA 
UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 20 

LICZBA OBECNYCH 20 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 

  UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ   GŁOS 

1 Bawej Marcin   ZA 

2 Beger Agnieszka   ZA 

3 Garbaciok Jadwiga   ZA 

4 Grudniok Tomasz   ZA 

5 Jankowiak Adam   ZA 

6 Kamiński Jacek   ZA 

7 Karcz Bartosz   NIEOBECNY 

8 Kostempski Dawid   ZA 

9 Król Gerda   ZA 

10 Kubas Mariusz   ZA 

11 Kurek Henryk   ZA 

12 Malcherek Dawid   ZA 

13 Nowak Zbigniew   ZA 

14 Owoc-Kania Urszula   ZA 

15 Pawłowski Artur   ZA 

16 Pogoda Zofia   ZA 

17 Respondek Łukasz   ZA 

18 Wichura Dorota   ZA 

19 
Wojciechowska-Zbylut 
Bożena   ZA 

20 Łataś Rafał   ZA 

21 Świerk Rafał   ZA 

 

Rada Miejska (20 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie podatku od środków transportowych w 2019 r. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Gerda Król  stwierdziła podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer IV/25/18 i stanowi ona załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pkt 16.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna  Jadwiga Garbaciok - złożyła  interpelację w sprawie synchronizacji sygnału 

świetlnego na skrzyżowaniu przy ul. Ślęzan („wyjazd na ul. Bytomską – skręt w lewo”) oraz 

o wzmożone patrole Policji w tym rejonie w związku z częstymi incydentami zagrażającymi 

bezpieczeństwu pieszych. 



Pełna treść wystąpienia  radnej  RM  -  w załączeniu. 

Radny Łukasz Respondek - złożył 2 interpelacje: 

1. w sprawie remontu schodów przy ul. Wiśniowej (w imieniu mieszkańców osiedla przy 

ul. Hajduki i Wierzbowej), 

2. w sprawie zamontowania progu zwalniającego przy ul. Hajduki (w imieniu rodziców 

dzieci uczęszczających do przedszkola Miejskiego nr 11)  

  Pełna treść wystąpienia  radnego  RM  -  w załączeniu. 

 

Radny Dawid Kostempski – złożył 2 zapytania: 

1. w sprawie aktualnego stanu prac nad procedurą przetargową dotyczącą remediacji 

i bioremediacji stawu Kalina. Radny nadmienił, że w listopadzie b.r. do przetargu nie 

przystąpił żaden podmiot, wobec czego pierwszy przetarg nie został rozstrzygnięty. 

Radnego interesuje „jakie są w tej chwili przygotowania do kolejnego przetargu?” 

2. w sprawie ewentualnej współpracy z firmą Panattoni, która planowała zainwestować 

w mieście stawiając  hale produkcyjno – magazynowe na terenie po byłym 

Martynszachcie i  planując   utworzenie około 500 nowych miejsc pracy. Radny 

zapytał, czy władze miasta podjęły próby nawiązania kontaktu z  tą firmą? 

 

Ponadto Radnego interesuje: 

 czy Prezydent Miasta nawiązał kontakt z poprzednim wykonawcą rewitalizacji stawu 

Kalina     (firmą VIG, która jest w sporze z gminą Świętochłowice)? 

 Jakie kroki podjął Prezydent Miasta w zakresie rozwiązania problemu remontu 

Powiatowego Urzędu Pracy?  

 Co z firmą Budorem? 

Prezydent Miasta p. Daniel Beger zapewnił, że udzieli odpowiedzi na piśmie. 

 

      Radna  Dorota Wichura – złożyła 1 zapytanie  - czy znany jest przybliżony termin 

odpowiedzi Konserwatora Ochrony  Zabytków w zakresie wpisu domków fińskich do rejestru 

zabytków  i jaki termin rozpoczęcia remontu wchodzi w grę? 

 

Prezydent Miasta p. Daniel Beger- odpowiedział, że ostateczny termin nie jest jeszcze 

znany, jednocześnie zapewnił, że w przyszłym tygodniu skontaktuje się z Konserwatorem 

Zabytków w tej sprawie. Pan Prezydent wyjaśnił, że pierwszym niezbędnym krokiem jest  

uchwalenie  budżetu  miasta na 2019 rok, a następnie można będzie zaplanować wydatki m. 

in. na ochronę domków fińskich. W przypadku negatywnej odpowiedzi Konserwatora 

Zabytków miasto będzie musiało uwzględnić te wydatki we własnych  środkach. Ponadto 

trwają rozmowy w ramach Subregionu Centralnego. Szukane są inne możliwości  w ramach 



termomodernizacji. 

 

Radny Henryk Kurek – zapytał o planowane działania zmierzające do usunięcia 

uciążliwości występujących przy ul. Łagiewnickiej. Radny przypomniał o założeniach 

poprzednich władz miasta, zgodnie z którymi po zakończonym remoncie ul. Kościelnej 

kolejnym etapem miał być remont „starego Chropaczowa”. 

 

Prezydent Miasta p. Sławomir  Pośpiech poinformował, że w dniu 13 grudnia b.r. 

uczestniczył w spotkaniu w Spółce Akcyjnej „Tramwaje Śląskie”. Projekt ul. Łagiewnickiej jest 

jednym z ważniejszych projektów inwestycyjnych w najbliższym czasie, angażującym 

zarówno Tramwaje Śląskie, jak i gminę Świętochłowice, Tauron Polska Energia S.A. oraz 

Chorzowskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji. W styczniu 2019 r. odbędzie się 

spotkanie 4 zaangażowanych stron celem ustalenia terminów. O szczegółach ustaleń radni 

zostaną poinformowani.  

 

Zbiór interpelacji i zapytań radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Pkt 17. 

Wolne wnioski, informacje oraz oświadczenia 

Radny Łukasz Respondek w nawiązaniu do informacji o sprzedaży samochodu 

zakupionego przez poprzedniego Prezydenta Miasta zauważył, iż aspekt ekonomiczny 

podjęcia takich działań jest mało ekonomiczny. Nadmienił, że auto po takim okresie 

użytkowania znacznie straciło na wartości. Zwrócił się do Prezydenta Miasta. Daniela  

Begera, o możliwość przekazania uzyskanej kwoty ze sprzedaży na  system monitorujący 

stan jakości powietrza. 

 

Radny Zbigniew Nowak w swojej wypowiedzi  nawiązał do sytuacji sprzed kilku miesięcy, 

gdzie spora grupa mieszkańców protestowała przeciwko warunkom ekologicznym w naszym 

mieście. Zarzucił ówczesnej władzy, że nie przyjęła mieszkańców, zabarkowała się  

w budynku. Dodał, że w ostatniej demonstracji  (pod budynkiem CKŚ), w której brał udział 

radny Dawid Kostempski,  obecna władza wyszła do protestujących i zapraszała do wspólnej 

debaty na temat kultury w mieście. Radny Nowak podkreślił, że każda forma protestu 

powinna mieć swój cel. Poprosił radnego Kostempskiego o zaprzestanie podawania 

nieprawdziwych informacji oraz o zaprzestanie skłócania świętochłowickiego społeczeństwa, 

ludzi którzy tu mieszkają. Nadmienił, iż osoba, która czerpała korzyści z funkcjonowania 

teatru w Świętochłowicach wyrażała się o budynku jako o „budynku kultury”.  



W chwili, kiedy zmieniły się realia osoba ta, chcąca uchodzić za autorytet w świecie kultury 

nazywa ten budynek „budą”. Pogratulował odwagi radnej Jadwidze Garbaciok stania się 

radną niezależną. Zauważył jednak, że stało się to w momencie, kiedy wychodzą na jaw róże 

sprawy i niejasności związane z działalnością poprzedniej władzy. Dodał, iż obecnie wszelkie 

działania podejmowane przez władzę są transparentne. Zauważył, iż poprzednio Rada 

Miejska podejmował różne decyzje, czasami z niewiedzy jak wygląda sytuacja finansowa  

w mieście. Zaapelował do radnych, aby decyzje, które będą podejmowane w przyszłości były 

podejmowane na podstawie wiedzy i posiadanych dokumentów. Zaapelował do radnego 

Dawida Kostempskiego o zaprzestanie skłócania świętochłowickiego społeczeństwa. 

Zauważył, że za rządów poprzedniego Prezydenta kultura w mieście rzeczywiście nabrała 

rozmachu, jednak zostały zlikwidowane stowarzyszenia, które w naszym mieście 

funkcjonowały wiele lat i było silnie związane ze Świętochłowicami. Wymienił Chór Męski, 

który posiadał 95 – letnią tradycję, oraz Towarzystwo Przyjaciół Hailoo. Zauważył, iż obecnie 

sytuacja finansowa w mieście jest tak skomplikowana, iż koniecznym jest dokonywanie 

wyborów. Dodał, iż obecnie są priorytety dla miasta, takie jak wypłata wynagrodzeń oraz 

opłaty za prąd. Podejmowane przez obecne władze decyzje są może niepopularne, ale 

konieczne. Zwrócił się z zapytaniem do radnego Kostempskiego o powody zerwania 

współpracy z miastem partnerski Hailoo. Zauważył, iż współpraca z miastem Hailoo opierała 

się na umożliwieniu wyjazdów naszych świętochłowickich dzieci, niejednokrotnie  

z najuboższych rodzin do Holandii. Nadmienił, iż sam jako dziecko w jednym takim wyjeździe 

brał udział. Odnosząc się do sytuacji z remontem stadionu radny Nowak zauważył, że cała ta 

inwestycja opierała się za zasadach, które wprowadziła poprzednia władza. Odraczanie 

terminów, przeciąganie terminów spłat oraz ponowne narażanie miasta na koszty. Wszystkie 

działania, które obecnie będą podejmowane w mieście będą spoczywały  

na radnych prezydencie oraz jego współpracownikach. Podkreślił, iż w działaniach 

koniecznym jest transparentne działanie radnych, prezydenta dla dobra całego miasta. 

Wracając, do poruszonego przez Prezydenta Miasta tematu „Kaliny” pan radny zauważył,  

że w dalszym ciągu toczy się przed sądem proces z powództwa poprzedniego wykonawcy  

i nikt nie wie, jaki ta sprawa będzie miała finał i czy nie będzie to skutkowało kolejnym 

obciążeniem dla budżetu w postaci przegranego procesu i konieczności zapłaty 

odszkodowania. Zapytał, dlaczego nikt nie przystąpił do przetargu, skoro poprzednia władza  

w kampanii wyborczej zapewniał, że jest ogromne zainteresowanie wykonawców tym 

tematem. Zaapelował do radnych, aby skończył się podział w Radzie Miejskiej, który 

wprowadza radny Dawid Kostempski, aby każdy mógł swobodnie się wypowiadać  

i pozyskiwać potrzebne mu informacje.  

 



Radna Urszula Owoc – Kania w związku z problemami rodzinnymi złożyła rezygnację  

z pełnienia funkcji Przewodniczącej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Radny Jacek Kamiński w odniesieniu do wypowiedzi radnego Dawida Kostempskiego  

w sprawie zniszczenia karty kredytowej i powołania komisji do zniszczenia tej karty wyjaśnił, 

iż w piśmie do ówczesnej Skarbnik Miasta Agaty Ślęzak znalazła się następująca treść: 

„dokonałem w obecności pracownika pierwszego sekretariatu przecięcia karty wydanej przez 

Bank PKO BP. Jednocześnie informuję, iż całkowitego rozliczenia karty dokonałem w kasie 

Urzędu Miejskiego zgodnie z pismem tutejszego Wydziału Finansowego”. Radny zwrócił 

uwagę, że jest to kolejne przekłamanie ze strony radnego Kostempskiego. 

Radna Bożena Wojciechowska – Zbylut odnosząc się do wypowiedzi radnego Nowaka  

w sprawie wyjazdów dzieci do miasta partnerskiego Hailoo nadmieniła, iż uczniowie 

cyklicznie uczestniczyli w wyjazdach, polegających na wymianie z uczniami z miasta Hailoo. 

Było to cenne doświadczenie i pierwsze próby usamodzielnienia się młodzieży. Stwierdziła, 

iż koniecznym byłoby wyjaśnienie dlaczego, ta współpraca nam się chwilowo nie udaje.  

 

Radny Mariusz Kubas w swoim wystąpieniu zaapelował, aby wszystkie niejasności 

dotyczące między innymi karty kredytowej używanej przez radnego Kostempskiego powinna 

się zająć Prokuratura. Pan rady podkreślił, iż pan Dawid Kostempski podjął słuszną decyzję  

o rezygnacji z pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej. Idąc dalej, radny 

zaapelował aby radny Koastempski złożył mandat i „ przestał wszystkim na siłę udowadniać, 

że jest mieszkańcem Świętochłowice”. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskie Gerda Król w odpowiedzi do radnego Łukasza 

Respondka wyjaśniła, że w centrum miasta, przy banku Euro, przy ul. Katowickiej 7,  

są zamontowane czujniki jakości powietrza.  

 

Prezydent Miasta Daniel Beger w uzupełnieniu odpowiedzi pani Wiceprzewodniczącej 

nadmienił, iż istnieje aplikacja „KANAREK”, dzięki której można się dowiedzieć, że punkt 

pomiaru jakości powietrza jest również przy ul. Sudeckiej. Pan Prezydent wyjaśnił, iż będzie 

realizował założenia przedstawione w kampanii wyborczej polegające na zmniejszeniu 

smogu w mieście oraz zadania temu towarzyszące. W nawiązaniu do wypowiedzi radnej 

Wojciechowskiej – Zbylut zapewnił iż zostaną poddane analizie wszystkie zawarte 

porozumienia z miastami partnerskimi oraz korzyści z nich płynące dla naszego miasta.  

Radny Zbigniew Nowak w imieniu Grupy Rowerowej Świętochłowice zaprosił mieszkańców 

na wydarzenie, które rozpocznie się 15.12.2018 o godzinie 12.00 pod Urzędem Miejskim a 

swój finał będzie miało pod sceną na „Skałce”. Radny Nowak nadmienił, iż podczas tej 



charytatywnej imprezy zostaną zbierane fundusze na chorego „naszego chorego 

mieszkańca, chorego Bartusia”.  

Prezydent Miasta Daniel Beger złożył mieszkańcom, radnym „tym odważnym i tym 

odważniejszym” zdrowych, spokojnych i rodzinnych świąt Bożego Narodzenia. 

 

Pkt. 18 

Zakończenie sesji 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

p. Gerda Król podziękowała wszystkim za udział  i o godz. 12.15 zamknęła obrady IV 

sesji Rady Miejskiej.  

 

Protokołowały: 

 

Barbara Skawińska  
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